
Nuuk den 12. September 2016 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37, stk. 1 fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvem i samfundet har gavn af de servicekontrakter, som landskassen - og derved 

samfundsborgerne, betaler for? 

2. Hvad er det der vil give et godt grundlag til, ved ikrafttagelsen af servicekontraktene? 

3. Kan vi fælles arrangere borgermøde vedr. trafikken? 

 (Medlem af Inatsisartut Per Rosing Petersen, løsgænger) 

Begrundelse: 

Du siger i radioavisen i dag (den 8 september 2016): ”Her i landet har vi jo et specielt passagerbefordring, 

idet man skal være opmærksom på, at man sikrer og garanterer alt, og at det hele skal være samlet. Det ser 

man jo ikke i Europa.” 

Min baggrund til at stille disse spørgsmål, er baseret på at jeg til stadighed er af denne overbevisning, at vi 

folkevalgte, må og skal arbejde for den brede flertal i befolkningen. Vi er efterhånden velvidende om at det 

mislykkede forsøg på en trafikstruktur for den brede befolkning kun er til gavn for 10-15% af toppen i 

samfundet, og det er på trods af, at lavindkomstgruppen, der er meget stor i vores samfund, igennem deres 

betaling af skat, også er med til at betale for det. Derfor er det Naalakkersuisuts pligt til at komme med en 

forklaring.  

Jeg håber at mine spørgsmål besvares indenfor ti dage i henhold til vores forretningsorden. 


